
AB 617 Community Air Protection Program 
Minutes of the North-End Steering Committee Meeting 

Brawley, California 
November 18th, 2024 

Facilitator: Imperial County Air Pollution Control District 

I. Assistance: 

Primaries: Eric Reyes, Community Corridor; Christian Froelich, Community Corridor; Sergio Cabañas, 
Community Corridor; Mario Lopez, Community Corridor; Sergio Valenzuela, Community Corridor. 

Alternates: Christian Torres, Community Corridor; Yolanda Lopez, Community Corridor. 

Other Agency Staff: Belen Leon-Lopez, Air Pollution Control District; Israel Hernandez, Air Pollution Control 
District; Adriana Carrillo, Air Pollution Control District; Abigail Arballo, Air Pollution Control District; Cynthia 
Ortiz, California Air Resources Board; Fernando Amador, California Air Resources Board; Armando Garcia, 
California Air Resources Board; Jeremy Herbert, California Air Resources Board; Yvonne Chi, California 
Environmental Protection Agency; Kaitlyn Elkind, Ramboll; Alek Van Houghton, Ramboll; Jose Landeros, SCS 
Engineers. 

I. Opening Remarks   

Marisa mentioned the instructions for enabling translation services. 

Israel Hernandez welcomed everyone and mentioned the recording of consent guidelines to everyone in the 
meeting. He commented they had reached a quorum. 

Eric Reyes commented he attended the Salton Sea summit where the findings presented were interesting and 
scary. He said he’s since found a sense of urgency. 

II. Public Comment Period  

There were no public comments. 

III. Discussion / Information Items 

2024 CAMP Draft, Kaitlyn Elkind; Ramboll. 

Sergio Cabañas asked if the comments from APCD were incorporated in the draft they received. 

Christian Torres suggested adding more context on alerts for air quality episodes. He asked if SCS Engineers 
had previous experience working with AQ View because the data flow could be tricky. He suggested editing out 
any IVAN Monitor references in the draft because the North End communities do not use them.  

Sergio Cabañas asked if they would be getting another draft that included the comments from the meeting. 

Israel Hernandez mentioned sharing another draft during the December meeting was possible. 

Sergio Cabañas said he was referring to receiving a draft before the December meeting so they can have time to 
review it. 

Israel Hernandez confirmed they can do that. 

Christian Torres said he would like to see a mention of when they would be adopting a notification system. 

Israel Hernandez suggested a meeting between the first and second quarters of 2025 to establish something. 

Sergio Valenzuela commented the QuantAQ notification system was aimed at repairs and maintenance issues. 
He said that they are currently reviewing public notifications. 



Eric Reyes asked the committee if they should move forward with Christian Torres’ recommendation. 

Sergio Cabañas mentioned that having his comment on the draft should be enough. After reviewing the updated 
draft, he said they could recommend it during the December meeting. 

Christian Torres asked if the Brawley Main St. station would be moving locations. 

Israel Hernandez said there was no indication that the monitor would be relocated. 

Kaitlyn Elkind noted that two more monitors have been installed and will be added to Table 9.1. 

Israel Hernandez mentioned the monitors were located near the regulatory monitor in Brawley and the other one 
in Wiest Lake. 

Kaitlyn Elkind commented the text would update to reflect the new locations. 

Sergio Valenzuela mentioned the Brawley Fire Department was the only pending installation. 

Christian Torres asked what the courthouse monitor would be used for. 

Sergio Valenzuela commented that the monitor was located there due to community concerns around Gonzalez 
Park. He said it would be used for collocation and as a community monitor. 

Christian Torres asked if there was a way to do a regional calibration. 

Sergio Valenzuela mentioned they would be doing regional calibration with the Brawley and Westmorland 
locations. 

Israel Hernandez reminded the committee they would send the updated CAMP draft before their next meeting. 

Imperial County AB 617 North-End Corridor Open Discussion, ICAPCD. 

Sergio Cabañas asked Sergio Valenzuela if he could give an update on the monitor installation status. 

Sergio Valenzuela mentioned they have installed fourteen out of the fifteen monitors installed. He said Jose 
Landeros has been reviewing some of the data they have received and mentioned they have seen certain trends 
and patterns in their reviews. He said he has been getting more comments from the site hosts and the public about 
possible projects they could do near the monitoring areas. He commented that Magnolia has asked for a paving 
project in their facility. He added that he noticed that the Calipatria Airport has a lot of loose sand and dirt. 

Sergio Cabañas asked if he could share the comments, he has been getting with APCD and the committee. 

Israel Hernandez commented that he received a call from a concerned citizen about a lot of dust in the air after a 
high wind event. He mentioned he invited him to join the meeting so he could voice his concerns. 

Sergio Cabañas said he agrees that there are a lot of areas that could benefit from paving projects. 

Israel Hernandez mentioned their programs bring the community’s concerns to light and let the CSC committee 
vote on projects that aim to fix the air quality issues in the community. 

John Hernandez asked if they should consider moving the courthouse monitor to the south due to the region's 
expansion. 

Sergio Valenzuela commented they installed a monitor on Malan Street and another one near the hospital south 
of Thorton Park that covers the southern area. 

  



IV. Agency Updates 

Israel Hernandez said they would share the documents from Ramboll with the committee as soon as they received 
them. 

V. Topics on the Agenda and Date for the Next Meeting. 

Israel Hernandez commented that their next meeting was scheduled for December 16th. He said they would be 
sharing a draft for the CERP so they could review it with the CSC committee. He reminded the committee that the 
CERP and the CAMP needed to be approved before February 2025 and urged them to review the documents as 
soon as they received them. 

Christian Torres asked if the February 2025 deadline was for the Air District and board to approve the documents. 

Israel Hernandez confirmed it was for the board to approve the documents. 

Christian Torres said their deadline should be before that. 

VI. Final Observations / Closing 

Israel Hernandez reminded the committee their following meeting would be via Zoom. 

Meeting adjourned. 



Programa Comunitario de Protección Atmosférica Bajo el Auspicio del Proyecto de Ley AB 617   
Minuta de la Reunión del Comité Directivo 

Brawley, California 
18 de Noviembre del 2024 

Facilitador: Distrito de Control de la Contaminación del Aire del Condado de Imperial 

I. Asistencia: 

Titulares: Eric Reyes, Corredor Comunitario; Christian Froelich, Corredor Comunitario; Sergio Cabañas, 
Corredor Comunitario; Mario Lopez, Corredor Comunitario; Sergio Valenzuela, Corredor Comunitario. 

Suplentes: Christian Torres, Corredor Comunitario; Yolanda Lopez, Corredor Comunitario. 

Otro personal de las Dependencias: Belén León-López, Distrito de Control de la Contaminación del Aire; Israel 
Hernández, Distrito de Control de la Contaminación del Aire; Adriana Carrillo, Distrito de Control de la 
Contaminación del Aire; Abigail Arballo, Distrito de Control de la Contaminación del Aire; Cynthia Ortiz, Junta 
de Recursos del Aire de California; Fernando Amador, Junta de Recursos del Aire de California; Armando 
Garcia, Junta de Recursos del Aire de California; Jeremy Herbert, Junta de Recursos del Aire de California; 
Yvonne Chi, Agencia de Protección Ambiental de California; Kaitlyn Elkind, Ramboll; Alek Van Houghton, 
Ramboll; José Landeros, SCS Engineers. 

I. Comentarios Iniciales 

Marisa mencionó las instrucciones para habilitar los servicios de traducción. 

Israel Hernández dio la bienvenida a todos y mencionó las pautas de consentimiento de grabación a todos en la 
reunión. Comentó que habían llegado a quórum. 

Eric Reyes comentó que asistió a la cumbre del Mar de Salton donde los hallazgos presentados fueron 
interesantes y aterradores. Dijo que desde entonces ha encontrado un sentido de urgencia. 

I. Comentarios Públicos   

No hubo comentarios públicos. 

II. Diálogo / Artículos de Información 

Borrador del CAMP 2024, Kaitlyn Elkind; Ramboll. 

Sergio Cabañas preguntó si los comentarios de APCD fueron incorporados en el borrador que recibieron. 

Christian Torres sugirió agregar más contexto sobre las alertas de episodios de calidad del aire. Preguntó si los 
ingenieros de SCS tenían experiencia previa trabajando con AQ View porque el flujo de datos podría ser 
complicado. Sugirió eliminar cualquier referencia de IVAN Monitor en el borrador porque las comunidades de North 
End no las usan.  

Sergio Cabañas preguntó si recibirán otro borrador que incluyera los comentarios de la reunión. 

Israel Hernández mencionó que era posible compartir otro borrador antes de la reunión de diciembre. 

Sergio Cabañas dijo que se refería a recibir un borrador antes de la reunión de diciembre para que puedan tener 
tiempo de revisarlo. 

Israel Hernández confirmó que pueden hacer eso. 

Christian Torres dijo que le gustaría que se mencionara cuándo adoptarán un sistema de notificación. 

Israel Hernández sugirió una reunión entre el primer y segundo trimestre de 2025. 



Sergio Valenzuela comentó que el sistema de notificación QuantAQ estaba dirigido a problemas de reparación y 
mantenimiento. Dijo que actualmente se encuentran revisando las notificaciones públicas. 

Eric Reyes preguntó al comité si debían seguir adelante con la recomendación de Christian Torres. 

Sergio Cabañas mencionó que tener su comentario sobre el borrador debería ser suficiente. Después de revisar 
el borrador actualizado, dijo que podrían recomendarlo durante la reunión de diciembre. 

Christian Torres preguntó si la estación de Brawley Main St. se mudaría de ubicación. 

Israel Hernández dijo que no había indicios de que el monitor fuese reubicado. 

Kaitlyn Elkind observó que se han instalado dos monitores más que se agregarán a la Tabla 9.1. 

Israel Hernández mencionó que los monitores estaban ubicados cerca del monitor regulatorio en Brawley y el 
otro en Wiest Lake. 

Kaitlyn Elkind comentó que el texto se actualizará para reflejar las nuevas ubicaciones. 

Sergio Valenzuela mencionó que el Departamento de Bomberos de Brawley era la única instalación pendiente. 

Christian Torres preguntó para qué se utilizaría el monitor del juzgado. 

Sergio Valenzuela comentó que el monitor se ubicó allí debido a preocupaciones de la comunidad alrededor del 
Parque González. Dijo que se utilizaría para la colocación y también como monitor comunitario. 

Christian Torres preguntó si había una manera de hacer una calibración regional. 

Sergio Valenzuela mencionó que estarían haciendo una calibración regional con las ubicaciones de Brawley y 
Westmorland. 

Israel Hernández le recordó al comité que enviarán el borrador CAMP actualizado antes de su próxima reunión. 

Discusión Abierta Corredor del Extremo Norte AB 617 del Condado de Imperial, ICAPCD. 

Sergio Cabañas le preguntó a Sergio Valenzuela si podía dar una actualización sobre las instalaciones de 
monitores. 

Sergio Valenzuela mencionó que instalaron 14 de los 15 monitores instalados. Dijo que José Landeros ha estado 
revisando algunos de los datos que han recibido y mencionó que han visto ciertas tendencias y patrones en sus 
revisiones. Dijo que ha estado recibiendo más comentarios de los anfitriones de las ubicaciones y del público 
sobre posibles proyectos que podrían realizar cerca de las áreas de monitoreo. Comentó que Magnolia ha 
solicitado un proyecto de pavimentación en sus instalaciones. Agregó que notó que el Aeropuerto Calipatria tiene 
mucha arena suelta y tierra. 

Sergio Cabañas preguntó si podía compartir los comentarios que ha estado recibiendo con APCD y el comité. 

Israel Hernández comentó que recibió una llamada de un ciudadano quejándose del exceso de polvo en el aire 
después de un evento de fuertes vientos. Mencionó que lo invitó a unirse a la reunión para poder expresar sus 
preocupaciones. 

Sergio Cabañas dijo que está de acuerdo en que hay muchas áreas que podrían beneficiarse de los proyectos 
de pavimentación. 

Israel Hernández mencionó que sus programas sacan a la luz las preocupaciones de la comunidad y permiten 
que el comité CSC vote sobre proyectos que apuntan a solucionar los problemas de calidad del aire en la 
comunidad. 

John Hernández preguntó si deberían considerar trasladar el monitor del tribunal al sur debido a la expansión de 
la región. 



Sergio Valenzuela comentó que instalaron un monitor en Malan Street y otro cerca del hospital al sur de Thorton 
Park que cubre el área sur. 

III. Actualizaciones de las Agencias 

Israel Hernández dijo que compartirán los documentos de Ramboll con el comité tan pronto como los recibieran. 

IV. Temas de la Agenda y Fecha para la Próxima Reunión. 

Israel Hernández comentó que su próxima reunión estaba programada para el 16 de diciembre. Dijo que 
compartirán un borrador del CERP para poder revisarlo con el comité CSC. Recordó al comité que el CERP y el 
CAMP debían aprobarse antes de febrero de 2025 y los instó a revisar los documentos tan pronto como los 
recibieran. 

Christian Torres preguntó si la fecha límite de febrero de 2025 era para que el Distrito del Aire y la junta aprobaran 
los documentos. 

Israel Hernández confirmó que correspondía a la junta aprobar los documentos. 

Christian Torres dijo que su fecha límite debería ser antes de eso. 

V. Observaciones Finales / Clausura 

Israel Hernández le recordó al comité que su próxima reunión sería a través de Zoom. 

Se levantó la sesión. 


